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Jako téměř každý rok, i letos Základní škola Letců RAF 

zorganizovala ŠKOLNÍ AKADEMII. Ta se uskutečnila ve 

čtvrtek 13. 6. v Hálkově městském divadle v Nymburce a byla 

programově velmi bohatá. Vystupovaly zde děti tanečního 

kroužku pod vedením neustále vitální Jany Zichové a její dcery 

Marty Benešové. Taneční čísla proložili svými vystoupeními žáci 

prvního stupně. Účastnily se třídy 1. B, 1. C, 2. A, 3. C a 4. B. Žáci 

druhého stupně si v rámci divadelního kroužku též připravili 

vystoupení. Na představení se přišlo podívat zhruba 400 diváků a 

my jsme velmi rádi za takovou účast. Děkujeme! Doufáme, že jste si 

akademii užili stejně jako my, kteří jsme zde vystupovali. Celé 

p ř e d s t a v e n í  b y l o 

zakončeno tradičně  

č í s l e m  „ J d e m e  d o 

finále”, ale letos trochu 

jinak. Na generálku se 

přišli podívat žáci naší 

školy. Autor a foto: PhDr. 

Nikola Dudlová

Foto:  Marcela Hradecká
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Při generálce

Závěr - Jdeme do finále

Divadelní kroužek

Taneční kroužek
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3. C

Taneční kroužek
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Ve dnech 19. 2. – 1. 3. jsme 

uspořádali Pexesiádu ve všech 

o d d ě l e n í c h  n a š í  d r u ž i n y 

současně a rozdělili jsme děti na 

kategorii mladší a starší. Děti 

př i s toupi ly  k  soutěžení  s 

takovým zápalem, že celou 

družinu jen hrály a hrály. 

Některé poctivě trénovaly i 

doma s rodiči.  A protože naše 

družina má více oddělení, tak 

každé mělo svého vítěze v 

mladší i starší kategorii, a ti 

dostali věcné výhry. Ty, kteří 

Pexesiáda

M a s o p u s t  j e  o b d o b í  p ř e d 

začátkem postní doby. Lidé se 

radují, veselí, užívají hojnosti jídla 

a pití.

8. únor byl také v naší družině 

dnem ve znamení masopustu. Děti 

si ráno přinášely své karnevalové 

kostýmy do družiny a po ukončení 

vyučování nastala ta správná 

chvíle. Převlékání do masek, 

úprava kostýmů i nějaké malování 

na obličej.

Po krátkém uvítání se při hudbě 

masky slavnostně představily. 

Následovalo několik tanečků a 

spousta soutěží – židličkový 

tanec, paměťové hry s balónky, 

tanec  s  balónky,  který  byl 

nejúspěšnější, a mnoho dalších. 

Den ve znamení veselí utekl jako 

v o d a  a  v š i c h n i  o d c h á z e l i 

spokojeni domů. Tak zase za rok, 

masopuste!

Masopust

nevyhráli, to mrzet nemuselo, protože na všechny čekala medaile 

za účast a malé sladkosti.

Autor a foto obou příspěvků: Nikola Šemlejová, vychovatelka ŠD
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Projekty ŠD

Týden před Velikonocemi si děti ve školní 

družině mohly zpříjemnit odpoledne barvením 

vajíček voskovou metodou. Vyfouknutá vajíčka, 

kahany, vosk a tužky se špendlíky nám skvěle 

nachystala vedoucí školní jídelny paní Alena 

Jeníková, která dětem vše ukázala a taky 

upozornila na bezpečné tvoření s teplým voskem. 

Paní Jeníkovou naučil malování voskem její 

tatínek a my jsme rádi, že nám svůj um ukázala. 

Moc děkujeme děvčatům školní jídelny v čele s 

paní vedoucí, bez které bychom tuto pěknou 

tvořivou akci s vajíčky a voskem neměli. 

Zdobení vajíček

Na začátku dubna navštívily naši 

školní družinu studentky Střední 

zdravotnické školy Nymburk, aby 

dětem předvedly základy první 

pomoci.

Děvčata se rozdělila do třech tříd. V 

každé třídě žáci vyslechli nejprve 

krátkou přednášku k danému tématu 

a potom si vyzkoušeli ošetřit zranění. 

Třída se rázem proměnila v poraněné 

a obvázané děti. Největší úspěch měla 

figurína, na které si děti mohly 

vyzkoušet srdeční masáž. V 

telefonních číslech děti měly 

jasno už v hodinách Člověk a 

jeho svět. Každý z žáků mohl 

v y p r á v ě t  p ř í b ě h ,  k d y 

potřeboval zavolat policii, 

hasiče nebo záchranku. První 

pomoc v podání studentek SZŠ 

se nám moc líbila a splnila naše 

očekávání. 

Autor a foto:  Dana Brynychová, 

vychovatelka ŠD

První pomoc

Autor a foto:  Dana Brynychová, vychovatelka ŠD
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Drážní hasiči
Jarní odpoledne jsme ve čtvrtek 

25. 4. zahájili na zahradě školní 

družiny tím, že nás přijeli 

navštívit nymburští drážní 

hasiči. Zajímavou formou nám 

přiblížili náročnou a důležitou 

práci profesionálních hasičů. 

Děti se seznámily s moderní 

hasičskou technikou vozidla a s 

vybavením, které se používá při 

záchraně lidských životů, při 

vlakových neštěstích a dalších. 
Ve l k é  p o d ě k o v á n í  p a t ř í 

zmíněnému sboru za vstřícnost, 

obětavost a ochotu ukázat 

dětem toho co nejvíce. Vážíme si 

toho. 

Autor a foto: Nikola Šemlejová, vychovatelka ŠD

Čarodějnice na zahradě
Na školní zahradu se 30. 4. sletěla spousta malých a šikovných 

čarodějů a čarodějnic. Počasí nám letos opravdu přálo a celou 

dobu nám svítilo sluníčko. Děti měly možnost si vyzkoušet 

různé aktivity, které pro ně připravily vychovatelky za každé 

družinové oddělení. Hádaly, co se ukrývá v začarovaném 

hrnci. Děti se při této čarodějnické hře snažily uhodnout, jaké 

tajemné předměty se nacházejí v hrnci jen podle dotyku, 

trénovaly vaření lektvarů, zkoušely Mařenku a Jeníčka 

vkládat do pece, překážkovou dráhu s koštětem a další 

disciplíny spojené s čarodějnictvím. Vyhrazený čas nám 

r y c h l e 

u t e k l  a 

všichni se 

p o  c e l o u 

dobu dobře bavili. Za splněné úkoly sbírali naši 

čarodějové a čarodějnice pavoučí nožičky (ty 

vychovatelky na stanovištích dokreslovaly na 

přidělený papír dětí) a za splnění všech 

čarodějnických úkolů získaly děti zaslouženou 

odměnu. Příští čarodějnické rejdění nás čeká zase 

za rok a všichni se už na něj těšíme. 

Autor a foto: Nikola Šemlejová, vychovatelka ŠD

Projekty ŠD
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Akce ŠD a školy

MS v ledním hokeji
V květnu 2024 pořádala naše země MS v ledním 

hokeji .  Pro ČR to byla velká událost,  ke

které došlo po 9 letech, neboť poslední MS se v 

Praze konalo v roce 2015. Žáci 5. A třídy

naší školy měli tu čest se této velkolepé události 

zúčas tn i t .  V  rámci  programu pro  školy

dostala i naše škola vstupenky na odpolední zápas 

Norsko – Velká Británie. Skoro celá třída 5. A vyrazila vlakem do Prahy Libně do O2 Areny za skvělým 

zážitkem. Nejprve si užili estrou zábavu ve Fanzóně před stadionem, v soutěžích tam vyhráli  p

hokejové suvenýry a pak už se vydali do O2 Areny sledovat zápas. Přestože to nebyl zápas ČR, 

atmosféra na stadionu byla neskutečná a kluci i holky z 5. A si fandění moc užili. A někteří si odnesli i 

fotky s  maskoty 

celého mistrovství – 

králíky z klobouku 

Bobem a Bobkem. 

Výsledek zápasu 

byl 5:2 pro Norsko.  

P . S .  B y l i  j s m e 

dokonce  i v televizi!

A u t o r  a  f o t o : 

A n a s t a s i a 

Vagenknechtova, Msc.

Dětský den v ŠD
Ve středu 5. června se konal na hřišti školní 

družiny již tradiční DEN DĚTÍ, který 

organizovala školní družina. Pro děti byl 

připraven bohatý program. Za největší 

zábavu tohoto dne patřily skákací hrady, 

které nám obstaral tým M&M reality. Dále 

tým M&M reality měl pro děti připravené 

zábavné aktivity. Při splnění úkolů mohly 

děti získat balónky a sladkou odměnu. I přes 

prvotní nezdary se i tak zlatým hřebem 

odpoledne stala již tradiční hasičská pěna od všechlapských hasičů. Pro zpestření našeho bohatého 

programu jsme poprosili Kristýnu Kulhavou, Alenu Křížkovou a Adélu Benešovou z nymburských 

mažoretek o krátké vystoupení, které se jim moc povedlo a právem si tak zasloužily obrovský potlesk. 

Děti i paní vychovatelky si zábavné odpoledne velice užily a již teď se všichni těšíme na příští rok.

                                                                                                   Autor a foto:  Nikola Šemlejová, vychovatelka ŠD
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Hrad Kokořín 
Ve čtvrtek 16. května 2024 žáci 2. A a 2. C 

vyrazil i  autobusem na exkurzi do 

Chráněné krajinné oblasti Kokořínsko. 

Navštívili hrad Kokořín. Po příchodu na 

hrad se nás ujala paní průvodkyně a 

seznámi la  nás  s  h i s tor i í  hradu  a 

vystavenými exponáty. Pěkný zážitek měli 

žáci z vyhlídky válcovité věže se špičatou 

střechou, která je dominantou hradu a je 

vysoká 38 metrů. Z věže byl překrásný 

výhled do krajiny. Kromě návštěvy hradu 

děti pozorovaly okolní přírodu a setkaly se 

i s veverkou, která je přiběhla pozdravit. 

Zámek Žleby
Ve čtvrtek 2. 5. vyrazili žáci 7. A a 

7. C na exkurzi do obory na 

zámku Žleby. Na výlet jsme se 

vydali autobusem od školy, 

cesta trvala přibližně hodinu. 

Cestou do obory jsme se krátce 

prošli parkem a poté si dali 

svačinu. V oboře nás uvítali 

organizátoři a sokolníci, kteří 

pro nás měli připravený bohatý 

program. Obora funguje také 

jako záchranná stanice pro 

zraněná zvířata. Viděli jsme a 

sáhli si například na opuštěné 

mláďátko divočáka, na netopýra 

s poškozeným křídlem nebo 

ježka. Druhou částí přednášky 

byli očekávaní dravci, sovy a 

další okřídlenci. Na rukavici, v 

letu nebo v jejich příbytku jsme 

spatřili káně, luňáka, orla, supa i 

krkavce. Ze sov to byli výr velký, 

známý také pod názvem Bubo 

bubo, sýček, puštík a jiní. Další 

částí programu bylo povídání o 

Exkurze

Autor a foto:  Mgr. Hana Zubíková, Mgr. Hana Nedbalová

vývoji lukostřelby a v závěru 

samotná zkouška střelby na terč. 

V š e  b y l o  p ř e d s t a v o v á n o 

zábavnou formou. Výlet byl 

z a k o n č e n  o p ě t  k r á t k o u 

procházkou po oboře a hurá 

zpátky domů. Strávili jsme fajn 

den na čerstvém vzduchu v 

přírodě obklopeni zvířátky. 

Odnesli jsme si zážitky, ale i 

zkušenosti, jak se zachovat při 

nálezu zraněného zvířete. Tyto 

v ě d o m o s t i  z ú r o č i l  v 

následujících dnech student ze 7. 

A – Dominik Havlica. Ten našel 

na procházce zraněného ježka a 

věděl, co má dělat. Ježek byl 

umístěn do záchranné stanice v 

Poděbradech. Těšíme se na další 

exkurzi. 

Autor: Aneta Doležálková, Ondřej 

Ševcech a Anna Nosková, 7. A

Foto: Ing. Petra Rejmanová
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Exkurze 

 Exkurze 

Kutná Hora
V úterý 30. 4. jsme se vypravili 

vlakem do Kutné Hory. Na 

nádraží v Kutné Hoře na nás 

čekala paní průvodkyně a vydali 

jsme se na prohlídku města. 

P r v n í  z a s t á v k a  b y l a  v 

kutnohorské pekárně, kterou 

n á m  d o p o r u č i l a  p a n í 

průvodkyně. Dále jsme došli do 

Vlašského dvora, kterým nás 

paní průvodkyně provedla. 

Dozvěděl i  j sme se  mnoho 

Stříbrný rybník
Třída 5. C a 6. C se v polovině května vydala 

vlakem na dvoudenní výlet na Stříbrný rybník k 

Hradci Králové. Dopředu byly naplánovány 

různé sportovní i odpočinkové aktivity. Po 

příjezdu si žáci odpočinuli a poté se vydali na pěší 

túru. Druhý den se nesl v duchu Survivor a Laser 

game. Žáci byli rozděleni do skupin, plnili různé 

úkoly a získávali odměny. Odpoledne jim přálo 

počasí, a tak se mohli vykoupat v tamějším 

rybníku. Autor a foto: Mgr. Tereza Svobodová, Ing. Jana Follerová

zajímavostí a vydali se dále. Další cíl byl Stříbrný důl. Paní 

průvodkyně nám ukázala náčiní, které používali zdejší horníci. A 

teď začalo to pravé dobrodružství.

Dostali jsme bílé pláště a helmy se svítilnou. Než jsme se dostali do 

samotného dolu, kde se dříve těžilo stříbro, ze kterého se vyráběly 

mince, museli jsme zdolat 192 schodů. Celý důl jsme si prošli, bylo 

tam vlhko a bez použití svítilny bychom vůbec nic neviděli. Když 

jsme si schody vyšlápli i nahoru, odměnou nám byla zkouška ražby 

mincí, které se zde dříve vyráběly. Další naše cesta vedla do chrámu 

sv. Barbory který byl větší, než jsme čekali, a to prý ještě nebyl 

dostavěný. Uvnitř chrámu to bylo krásné a opět jsme se dozvěděli 

mnoho nových informací. Závěrem naší cesty byla možnost 

nákupu suvenýrů a poté jsme museli spěchat na nádraží, ze kterého 

jsme jeli zpět domů. Výlet bychom hodnotili jako velmi pěkný i 

díky tomu, že nám přálo počasí.                Autor: Aneta Kadlecová, 5. B

Foto: PaedDr. Eva Říhová
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Den Země
22. 4. se konal projektový den – 

Den Země.

Ž á c i  d r u h é h o  s t u p n ě  s e 

z ú č a s t n i l i  p ř i p r a v e n é h o 

p r o j e k t u  v  s o u v i s l o s t i  s 

koloběhem vody a recyklací. My 

v 7. A jsme si dali jasný cíl, a to ať 

je za námi vidět kus práce. 

Nejprve jsme se vydali do 

nymburské čističky odpadních 

vod, abychom se dozvěděli, jak 

to s naší vodou v Nymburce a 

okolí vypadá. Kromě mnohého 

nám nejvíce v paměti utkvělo, že 

n e j h ů ř e  s e  v o d a  č i s t í  o d 

vlhčených ubrousků, které jsou 

Beseda se spisovatelem Jiřím Dvořákem

V úterý 12. března šly třídy 5. B a 3. C do pobočky Městské knihovny 

v Nymburce. Čekal zde Jiří Dvořák se svými knihami o zvířatech, 

rostlinách i houbách. Četl nám příběhy o neobyčejných zvířatech a 

my jsme hádali, zda je to pravda, nebo ne. Poté nám četl hádanky, 

které si vymyslel, a kdo to uhodl, dostal mandarinku. Po skončení 

besedy jsme šli zpátky do školy a mandarinky jsme hned snědli. Moc 

se nám to líbilo. Měl to moc hezky připravené. 

Helena Němcová a Eliška Mejzrová, 5. B

Plavání prvních tříd
Ž á c i  p r v n í c h  t ř í d  v y r a z i l i  d o 

nymburského bazénu, kde absolvovali 

několik lekcí, při kterých zlepšovali své plavecké techniky. Každá lekce 

obsahovala několik plaveckých cvičení, která měla žákům pomoci 

ukotvit plavecké pohyby. Na konci lekce byl vždy prostor pro skoky ze 

skokánků, klouzání na vodní skluzavce a jinou zábavu. Na to se děti vždy 

těšily nejvíce. Někteří žáci jsou již po několika lekcích schopni plavat bez 

plaveckých pomůcek, což nás velmi těší. Přesvědčte se z fotografie sami, 

jaké máme mezi prvňáky plavce šikuly. Děkujeme instruktorům plavání, 

kteří to neměli s prvňáčky jednoduché.    Autor a foto: PhDr. Nikola Dudlová

nerozložitelné. Pak přišla naše 

chvíle! Zhrozeni, co vše se 

objevuje v odpadu a v přírodě, 

j s m e  s e  v r h l i  n a  č i s t k u 

vyhrazeného úseku. Naším 

rajonem byla část Nymburka od 

železničního přejezdu až do 

části Drahelic. Naší zbraní byly 

rukavice a pytle. V nabídce ke 

sběru byla absolutně všehochuť, 

například pneumatiky, různé 

plasty, kovy – hlavně plechovky 

od energet ických  nápo jů , 

papíry, baterie, polystyren, 

elektronika, kusy nábytku, 

krytiny, chemikálie, biologické 

o d p a d y  –  ž v ý k a c í  t a b á k , 

nedopalky. Vše jsme roztřídili 

podle druhu a shromáždili k 

odvozu. Za tento úspěch jsme 

byli pochváleni a za odměnu 

jsme dostali každý pořádný 

kopec zmrzliny. Stálo to za to!

 Laura Houdková, 7. A

Foto: Ing. Petra Rejmanová
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Kurzy a výlety 

Vodácký kurz 5. A
V termínu 10. – 13. 6. se 5. A vydala na vodácký 

kurz do Roudnice nad Labem – Slalomový areál. 

Na místo jsme dorazili vlakem po desáté hodině. 

Po pří jezdu proběhlo ubytování v nově 

zrekonstruovaných chatkách. Odpoledne jsme 

strávili poznáváním okolí a zastavili jsme se u 

řeky, kde někteří žáci využili možnost vykoupat 

se nebo si zahrát ping pong, volejbal a basketbal. 

Večer si děti samy vyzkoušely rozdělat oheň, 

opékaly se buřty a den zakončily zápisem do 

vodáckého deníčku. V úterý nám to vše začalo. 

Jako první úkol jsme dostali obléknout si 

neopreny, vybavit se vestou a helmou a už mohla 

začít instruktáž na suchu. Poté již děti nasedly do 

lodí pod vedením zkušeného instruktora. 

Postupně jsme se učili pracovat s pádlem, otáčet, 

spolupracovat v týmu a v neposlední řadě hráli 

zábavné hry pro zdokonalení čerstvě nabytých 

zkušeností. Další nepovinnou aktivitou byl sjezd 

kanálu podobnému divoké řece, který se řadí 

mezi deset nejnáročnějších na světě. Většina žáků 

i paní učitelka se při této aktivitě "cvakla" 

(převrátila), ale to nikoho neodradilo od 

opětovného pokusu, při němž se projevily nabyté 

zkušenosti, a velká část lodí již projela celý kanál 

bez nehody. Další nepovinnou aktivitou bylo 

slaňování z mostu zakončené skokem do kanálu, 

čehož se většina žáků nebála a s chutí šla znovu. 

Před večeří následovala přehazovaná a volejbal 

na beach hřišti. Skvělou večeři tvořilo grilované 

maso a den opět zakončil zápis do deníčků. Středa 

dopoledne se zase nesla v duchu vodáctví, kdy 

jsme trénovali techniku a následně vše zúročili při 

sjezdech v kanálu, které si děti velice užívaly. Po 

obědě dostaly za úkol zkonstruovat plavidlo z 

poskytnutých čtyř komponentů, které by mělo 

úspěšně splout kanálem a všechny unést a úkol 

zněl jasně „utopit učitelky“. A jestli se ptáte na 

výsledek, tak plavidlo bylo kvalitní a všichni 

členové posádky úspěšně dojeli  do cíle. 

Odpoledne následoval pěší výlet na 6 km 

vzdálenou horu Říp. Večer proběhlo předávání 

diplomů a medailí za odvahu, překonání 

vlastních limitů a týmového ducha a opět se psaly 

deníčky. Ve čtvrtek po snídani se vydali žáci na 

cestu domů s balíčkem skvělých zážitků, dobrou 

náladou a množstvím nových zkušeností. 

Autor a foto: Hana Mračková, třídní učitelka

Jump arena v Praze
Dne 24. 4. se třída 6. A vydala do Prahy do Jump 

arény Zličín, kde jsme měli předplacené dvě 

hodiny zábavy. Při vstupu do budovy jsme 

dostali klíče od šatny a možnost si zakoupit 

protiskluzové ponožky, které jsou v takových 

arénách nutností. V budově byly dvě haly, jedna s 

t rampol ínami  a  druhá  s  na fukovac ími 

překážkami. Nahoře bylo občerstvení, takže žáci 

si mohli koupit i pití. Po dvou hodinách skákání, 

lezení a zkoušení akrobatických prvků jsme se 

příjemně unavení odebrali na metro a vrátili se 

zpět do Nymburka vlakem. 

Natálie Nováková, Nela Hrůzová, Ema Václavíková, 6. AFoto: Ing. Kateřina Vetešníková
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7. A v Březové
Dne 9. 5. jsme se my, 7. A a spol., 

vydali po dlouhém těšení na 

vysněnou školu v přírodě ve 

speciálním Outdoor resortu v 

Březové nedaleko Třebíče. 

Ráno v den odjezdu jsme 

vstávali brzy, vlak nám jel už 

chvíli po šesté, abychom se tam 

včas dostali a dostatečně si užili 

všechny atrakce. I přes několik 

přestupů jsme si cestu užili a z 

oken dopravních prostředků 

poznali alespoň něco z kraje 

Vysočina.

Po  úvodním seznámení  s 

areálem a s vedením jsme se 

posilnili obědem. A po obědě 

vše začalo! Byl nám přidělen 

instruktor  Rado,  který  se 

okamžitě stal naší součástí a 

kamarádem. Seznámení bylo 

zahájeno teambuildingovými 

hrami a srandičkami. Rado byl 

schopný si zapamatovat naše 

j m é n a ,  a  ž e  n á s  b y l o ,  z a 

neuvěřitelných 20 minut. Poté 

jsme se posilnili svačinou a 

upalovali do terénu – čekala na 

nás lana s vodní překážkou s 

názvem Piráti. Po překonání 

vysokých lan jsme se přemístili 

na nízká lana, kde jsme se učili 

navigaci. Jednomu z trojice byly 

zavázány oči a zbylí dva členové 

týmu se snažili s přesností 

provést „slepce“ prolézačkami. 

Závěr dne byl opět pompézní, 

vyzkoušeli jsme si bungee 

t r a m p o l í n y  a n e b o  b e a c h 

volejbal. 

Druhý den ráno jsme opět 

nastartovali svaly a vydali jsme 

se směle na lezeckou stěnu, 

samozřejmě pod odborným 

dohledem našeho instruktora. 

Překvapilo nás, jak jsou některé 

úseky stěny obtížné, ale ještě 

více, že nás stále motivovalo je 

překonávat a nevzdávat se. Ti, 

kteří se neodvážili, zkusili svou 

odvahu a šikovnost v trase 

podobné pevnosti Boyard. Ale 

vrchol dne nás teprve čekal. Po 

obědě jsme čelili výzvě jménem 

Free Fall a Démonická jízda s 

rafty. Free Fall, jak už lze vyčíst z 

názvu, je skok do prázdna, 

samozřejmě s jištěním, ale i tak, 

skok ze 14 metrů nepřekoná jen 

tak někdo i  se sebelepším 

jištěním. Démonka, jak se krátce 

a výstižně říká zip-line sjezdu, 

byla  kombinac í  odvahy a 

zábavy. Po laně a skoku se v 

zavěšení jelo směrem jezírko, 

které je středem celého areálu. 

Po rychlé  a  nevyhnutelné 

k o u p a č c e  b y l  o d v á ž l i ve c 

v y s v o b o z e n  z á c h r a n n ý m i 

jednotkami na raftech. Den jsme 

zakončili zajímavě – nejprve 

krátké „mejdlo“ s diskotékou a 

poté hurá na Karl. Karlštejn je 

věž, ale ne jen tak ledajaká, 

pořádají se v ní noční hry. Je to 

takový novodobý strašidelný 

h r a d  s  p o u ž i t í m  n o v ý c h 

interaktivních technologií. Po 

úspěšném výkonu jsme prosili, 

zda už si můžeme jít vyčerpaní 

lehnout.

Třetí den jsme vstali mírně 

rozlámaní, ale natěšení na další 

zajímavé zkušenosti a atrakce. 

Jen ve zkratce – zažili jsme 

střílení z luku, týmové hry, 

bungee run a opět vrchol v 

p o d o b ě  a d r e n a l i n u ,  a  t o 

paintball. Večer jsme opékali 

špekáčky a hermelíny a strávili 

příjemný čas u ohně. 

Poslední odjezdový den nebyl 

rozhodně nudným dnem, měli 

jsme nabito.  Zbývalo nám 

vyzkoušet Jákobův žebřík – 

postrach celého resortu. Žebřík z 

klád o pěti stupíncích ve finální 

výšce 12 metrů. Koho nezaujal 

žebřík, ten mohl absolvovat 

bojovku v Sherwoodu nebo 

laserovou prolézačku v muzeu. 

Areál se nám tak líbil, že bychom 

ho chtěli ještě někdy navštívit. 

Vyžití si zde najde opravdu 

každý – je dobově, ale vkusně 

vybavený, atrakce jsou zábavné 

a kombinují různé technologie. 

Odvezli jsme si spoustu zážitků, 

stmelený kolektiv, zkušenosti a 

ú s m ě v y ,  k d y k o l i v  s i 

vzpomeneme na instruktora 

Rada a jeho vtipné hry. 

Anna Nosková, Aneta Doležálková, 

Ondřej Ševcech, 7. A

Foto: Ing. Petra Rejmanová
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Školy v přírodě
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1. A a 3. C v Harrachově
Poslední květnový týden jsme prožili na ŠvP v 

Harrachově. Hned po příjezdu na hotel jsme se 

ubytovali a po obědě vyrazili na první výlet. Prošli 

jsme si Liščí stezku a navštívili Mumlavské 

vodopády. Ty se nám všem velmi líbily. Při 

zpáteční cestě jsme si v lese stavěli domečky. 

Druhý den jsme byli na exkurzi ve sklárnách, kde 

jsme viděli skláře při práci s rozžhaveným sklem. 

Odpoledne pršelo, tak jsme hráli v týmech na 

hotelu hru Živly. Ve středu jsme navštívili 

Hornické muzeum, kde se nám líbily vystavené 

ametysty a hlavně prohlídka podzemních chodeb 

v helmách.  Odpoledne jsme plnili úkoly na Včelí 

stezce a viděli ovce i s jehňaty. Ve čtvrtek jsme šli 

do muzea Šindelka, kde jsme se dozvěděli hodně 

zajímavostí o krkonošské přírodě. Odpoledne 

jsme si užili na trampolínách a večer hry a 

diskotéku. V pátek jsme se sbalili a vrátili zpátky 

do Nymburka. V Harrachově se nám moc líbilo.

Z prací žáků 3. C vybrala Mgr. Lenka Koucká,

 Foto: Mgr. Lenka Koucká

Dne 13. 5. jely dvě třídy 4. C a 4. B 

na školu v přírodě do Kořenova. 

Cesta nám trvala asi dvě hodiny. 

Bydleli jsme v krásné dřevěné 

chatičce. Měla dvě patra. 4. B 

bydlela v prvním patře a 4. C ve 

druhém patře. V přízemí byla 

4. B a C v Kořenově
jídelna. Venku 

jsme měli hřiště, 

lanovou dráhu 

a  sk luzavku. 

První den jsme 

šli k řece skákat 

po kamenech. 

J i z e r a  b y l a 

průzračná. Ve 

s t ř e d u  j s m e 

měli velkou bojovku, která 

vedla do Polska. Počasí nám 

vyšlo skvěle. Celý pobyt svítilo 

slunce. V pátek se nám ani 

nechtělo domů. Měli jsme se tam 

moc krásně.                     Žáci 4. C  

Foto: Mgr. Tereza Podnecká
Alena Zemková, 4. C

 Obrázek: Lukáš Dušek, 4. C
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Jaro už je tady
Jaro už je tady,

jdeme do zahrady. 

Rostliny už kvetou,

mlýny už melou.

Ptačí zpěv je slyšet,

hmyz je opět vidět.

Alergie útočí,

včely mě zas vytáčí.

V pokoji je nuda jen,

proto půjdu radši ven.

V hnízdech vejce vidíme,

na výlety jezdíme.

Když vidím kvést květiny,

nejsou to jen vidiny.

Jaro já mám prostě rád,

když si můžu venku hrát.

Vojta Krupka, Tom Malina, 5. B

Jaro je tady
Jaro k nám už přichází,

slunce brzy vychází.

Ptáci se k nám vrací zpátky,

vyrazíme na procházky.

Stromy, květy, rostliny

pokvetou nám květiny. 

Ptačí zpěv nás probudí,

víkendy nás povzbudí.

Na kole se projedeme,

celý Nymburk objedeme,

uvidíme mláďata,

pohladíme hříbata.

Eliška Mejzrová, Aneta Kadlecová, 5. B

Jaro
Velikonoce přichází, 

a za chvíli odchází.

Teplé jarní vycházky

a po škole procházky.

Jaro je tu stále s námi,

králíčkovi kousek slámy.

Jeden jarní ptáček

má barevný fráček.

Včely kolem poletují,

kytky pořád opylují.

Jarní úklid nás už čeká,

tatínek zahradu seká.

Alergii nemáme

a ptáčky přivoláme.

Saskia Boršoš, 5. B

Hrajeme si na básníky

2. B se učila o měsících a báseň o nich pro ně byla inspirací. 

Doma si zkusili vyrobit kostým pro svůj oblíbený měsíc. Ne 

všichni to splnili. Ale ti, kteří se o to pokusili, si vedli velmi 

dobře. Výsledek stál za zdokumentování.                          

Autor a foto: Mgr. Zdeňka Červová

Zážitkové učení
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Práce žáků 

Autor: Barbora Křížková, 6. A

Ahoj, co 

budeme 

dělat?

Mohli 

bychom si 

dát závod.

Tak jo! Tak k támhle 

tomu korálovému 

útesu.

Víte, kdo 

vyhrál?

Řešení: Delfín, želva, chobotnice
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Požární ochrana očima dětí 
V roce 2023 jsem skončila v této 

soutěži ve školním kole na 2. 

místě. V letošním roce jsem se 

u m í s t i l a  p r o  m ě  n a 

nepochopitelném 1. místě. Na 

obrázek jsem nakreslila hořící 

Mladý zdravotník
I v letošním školním roce se v Poděbradech konala 

soutěž Hlídek mladých zdravotníků. Naši školu 

reprezentovaly dvě hlídky. Nejlépe se dařilo v 

obvazové technice. Starší děvčata z 9. B pod 

vedením Míši Sukupové obsadila třetí místo. 

Mladší děvčata ze 4. B, které vedla Elen Bártová, 

místo druhé. Bylo krásné počasí a všichni si to moc 

užili. Holky, díky za  perfektní výkony! 

Autor a foto: Jaroslava Adamcová, DiS.

Ve čtvrtek 13. června Okresní sdružení 

hasičů Nymburk vyhlásilo vítěze 

literární a výtvarné soutěže Požární 

ochrana očima dětí a mládeže 2024, 

které se tradičně zúčastňujeme. Nela 

Trojášková ze třídy 5. B získala 1. místo 

ve výtvarné soutěži v kategorii 4. a 5. 

tříd základních škol celého okresu. 

Nela vyhrála již v loňském roce. Je to 

velmi nadaná mladá malířka a naši 

školu reprezentuje vždy s úspěchem. 

Srdečně gratulujeme!

 Autor a foto: PaedDr. Eva Říhová

Nela Trojášková - vítězka výtvarné soutěže

Malý rybář - velký úlovek
Pořádný úlovek se podařil Mikimu Strelčukovi ze 4. A. V neděli 19. 

5. ve 12:00 hodin mu na Labi zabral kapr. Boj trval necelou hodinu a 

Mikuláš ho nad kaprem, který vážil 15,8 kg, vyhrál. Gratulujeme! 

 Jaroslava Adamcová, DiS.

panelový dům, hasičské auto, 

vr tulník  a  has ičku.  Tento 

obrázek jsem kreslila asi tři 

vyučovací hodiny. Pro mě bylo 

n e j t ě ž š í  n a k r e s l i t  h o ř í c í 

panelový dům. Naopak nejlehčí 

as i  has ičské  auto .  Velkou 

motivací mi bylo, že jsem osm let 

členkou mladých hasičů ve 

Všechlapech. Mám radost, že 

jsem se dostala na 1. místo, a 

nemohu tomu uvěřit. 

Aneta Kadlecová, 5. B

Foto: soukromý archiv
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Sportovní okénko

Pohár rozhlasu

Dopravní soutěž

Pohár rozhlasu, to jsou tradiční 

atletické závody pro žáky škol z celého 

nymburského okresu. Naši RAFani z 6. 

a 7. ročníku porovnávali své atletické 

dovednosti s žáky 16 škol v běhu na 60 

m, hodu kriketovým míčkem, skoku do 

výšky a dálky, vytrvalostním běhu a 

závěrečné štafetě 4×60 m. Naši žáci 

předvedli krásné výkony a užili si 

slunečný den plný sportu na atletické 

dráze. Za zmínku stojí třetí nejrychlejší 

čas (8.72) Emy Václavíkové z 6. A ve 

sprintu na 60 m, a to v konkurenci starších holek 

ze 7. ročníku. 

I starší, atleticky nadaní, žáci naší školy (8. a 9. 

třída) se zúčastnili Poháru rozhlasu o dva dny 

později. Disciplíny téměř stejné, jen v sektoru 

hodů a vrhů výměna kriketového míčku za 

mnohem těžší  kouli .  Holky předváděly 

sympatické výkony ve všech disciplínách a mezi 

16 týmy z celého okresu se vešly do top 10! 

Chlapci zabojovali ještě o trochu více a jen o 2 

body smolně zůstali za bronzovým umístěním. 

Tahounem týmu byl opět Jan Šmejkal, který byl 

právě na Poháru rozhlasu před třemi lety objeven 

trenérem kolínské atletiky jako nadějný sprinter a 

posléze se dopracoval až k titulu mistra ČR. 

Nejlepším výkonem v běhu na 60 m a solidním 

skokem do dálky přidal týmu cenné bodíky. 

Zbytek klučičího týmu ho výbornými výkony 

podpořil a v silné konkurenci skončili na čtvrtém 

místě. Děkujeme šikovným klukům a holkám za 

hezké atletické zážitky a povedenou reprezentaci 

naší školy.           Autor a foto: Mgr. Radek Miškovský

Dne 27. května se uskutečnilo krajské kolo 

Dopravní soutěže, které se konalo v Nymburce. 

Naši žáci předvedli své dovednosti na dopravním 

hřišti, výborně zvládli jízdu zručnosti, testy 

pravidel silničního provozu, labyrint i první 

pomoc. Obě družstva se umístila na krásném 2. 

místě. Reprezentovali nás: Laura Hrbková, 4. B,  

Sára Svatá, 4. C, Michal Hačecký a Richard Jirsák, 

6. C, Anna Nosková a Alexandr Štymak, 7. A, 
Veronika Doktorová a Kryštof Antoš, 9. A.

Autor a foto: Mgr. Tereza Podnecká
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Mgr. Zuzka Vrtišková učí na Rafce na 

prvním stupni a starší žáky také matematiku. 

Kromě své profese se ale ve volném čase 

věnuje zajímavému koníčku - baví ji chodit 

pěšky. Na extra dlouhé trasy a neobyčejně 

zajímavá místa. Tímto rozhovorem chceme 

všechny čtenáře naladit na to správné 

prázdninové putování.

1. Kdy jste poprvé vyrazila na cesty a jak jste 

vlastně přišla na ten nápad chodit pěšky? 

Někdy kolem mých dvaceti jsem začala jezdit 

na čundry po České republice, to byl vždycky 

pro mě začátek prázdnin - sbalit batoh a 

vyrazit na několik dnů, bez stanu, jen pod širák. A 

v roce 2017 jsem si řekla, že bych se mohla projít 

trochu víc, a rozhodla jsem se vyrazit na 

Svatojakubskou cestu. Vybrala jsem si Camino 

Francés, což je asi nejtradičnější z cest do známého 

poutního místa Santiaga de Compostela ve 

Španělsku. Od té doby chodím o prázdninách 

každé léto. 

2. Kolik jste urazila kilometrů, jak dlouho vám to 

trvalo a jaký to byl zážitek? 

Celkem asi 900 km, cesta trvala měsíc, a zážitek to 

byl nesdělitelně krásný. Takový, že jsem do 

Santiaga šla už celkem třikrát. Pokaždé jinou z 

cest - v roce 2017 to bylo Camino Francés, v roce 

2019 Camino Primitivo a v roce 2022 Camino del 

Norte.

3. Nebolely vás 

n o h y ?  K o l i k 

kilometrů tak 

ujdete za den? 

To ono mě bolí 

cestou kdeco - 

nohy, záda, ale 

vždycky se z 

toho vyspím, 

Paní učitelka ráda nazuje "kecky" 

a zdolává dlouhé kilometry pěšky

ráno se zase nasadí batoh, a jde se dál. Je to různé, 

od 20 do 40 km. Někdy to jde, někdy to prostě 

nejde.

4. Kudy jste se ještě kromě Španělska prošla? 

V Itálii to bylo Camino di Assisi, v Anglii 

Clevelend Way, v Rakousku Salzkammergut Trail 

a několik hřebenových cest v Alpách. A taky 

mnoho a mnoho desítek kilometrů po České 

republice.

5. Jaká byla vaše úplně nejdelší trasa a jak dlouho 

jste ji šla? 

Nejdelší bylo zatím Camino del Norte, přes 900 

km a šli jsme asi měsíc.

6. Kde spíte a jak se na cestách stravujete? To si 

vše nosíte s sebou? 

Spíme různě, ve Španělsku to jsou často ubytovny 

pro poutníky, v jiných zemích penziony, horské 

chaty, hotely. Pod širákem už nespávám, snažím 

se vždycky, abych měla večer postel. Ty cesty, o 

kterých píšu, vedou přírodou, ale i městy a 

vesničkami, takže si většinou můžete koupit jídlo 

cestou, není to žádná divočina, kde byste si museli 

nosit zásoby na týden na zádech. To zase takový 

dobrodruh nejsem.

Paní učitelka Vrtišková (uprostřed) s parťačkami

Pokračování na str. 19
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Exkurze

Prohlídka Prahy netradičně - v angličtině
V úterý 11. června se druhá skupina 

devítek paní učitelky Urbanové vydala na 

prohlídku Prahy. Každý z žáků měl 

připravenou přednášku o jedné vybrané 

pražské památce v anglickém jazyce. Naší 

navigátorkou za památkami byla jedna 

žačka, která měla k dispozici jenom 

tištěnou mapu. Z procházky k jednotlivým 

p a m á t k á m  s e  n a k o n e c  v y k l u b a l 

patnáctikilometrový pochod, který začal u 

hlavního nádraží, vedl přes Václavské 

náměstí až na Karlův most, odkud jsme se 

poté vydali na Letnou, kde jsme si v parku 

udělali společný piknik. Samozřejmě zdravý... Po 

obědě jsme se vydali na nádraží. Vlak byl jako vždy 

 Foto: Mgr. Alžběta Urbanová

7. Podle čeho se orientujete? 

Používáte mapy, nebo mobil? 

Kde ho třeba nabíjíte? 

V telefonu mám mapy.cz a 

podle nich. Telefon se dá nabít 

vždycky na ubytování nebo 

třeba v restauraci či baru.

8. Chodíte sama? 

Na cesty nevyrážím nikdy 

sama. Myslím totiž, že je dobré 

mít parťáka a pár takových jsem 

našla i u nás ve škole - paní 

učitelku Dudlovou, která už se 

mnou šla dvě cesty, a dále paní 

u č i t e l k y  M a c h o t k o v o u  a 

Urbanovou. Vlastně samé parťačky a jsem velmi 

ráda, že jsme se našly!

9. Už jste někdy zabloudila? Jak jste to vyřešila? 

Mnohokrát, ale nakonec jsme se vždycky zase 

vrátili na tu správnou cestu.

10. Bála jste se někdy? 

Někdy se mi klepou nohy. Třeba na úzkých 

stezkách na hřebenech Alp. Ale nikdy jsem se 

nezasekla.

11. Jak se v cizině domlouváte? 

Většinou anglicky, pokud to 

jde. 

12. Myslela jste si někdy, že už 

nedojdete, že to vzdáte? 

Ne, nikdy.

13. Kam máte naplánováno se 

podívat letos o prázdninách? 

Nejprve do Rakouska, pak do 

Itálie Cammino di Benedetto (to 

bude naše učitelské putování, 

opět vyrážíme se všemi výše 

uvedenými poutnicemi) a na 

Sicílii Magna Via Francigena. 

1 4 .  C o  j e  v á š  n e j v ě t š í 

cestovatelský sen? 

Těch je mnoho a tak různě se proměňují. 

15. Dejte na závěr našim čtenářům nějaký tip na 

cestu.

Z cest, které jsem zatím prošla, neumím vybrat 

jednu, a tu doporučit. Pro mě byly všechny 

krásné. Ale doporučuji všem jít. Zkusit si to. 

Nasadit batoh a jít, i když to bude trochu bolet!

Pokračování str. 18

Rozhovor připravili žáci 8. tříd v rámci semináře 

češtiny s Mgr. Zdeňkou Léblovou

Michaela Sukupová, 9. B
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A je tady zase čas loučení

Všem našim čtenářům přejeme krásné prožití prázdnin, hodně sluníčka, 

koupání, houbaření, výletů, výprav za dobrodružstvím, odpočinku, 

pohody a dobré nálady. Těšíme se na shledání v novém školním roce .

Naši milí deváťáci, přejeme 

vám šťastné vykročení do 

vašeho budoucího života a 

mnoho úspěchů na středních 

školách.

Slavnostní  rozloučení s 

deváťáky proběhlo ve čtvrtek 

27. června odpoledne v aule 

š k o l y  a ž  p o  r e d a k č n í 

uzávěrce. 

9. B

9. C

9. A
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